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RĒZEKNES NOVADA DOME 

SOCIĀLO UN VESELĪBAS AIZSARDZĪBAS 

JAUTĀJUMU KOMITEJA 
REĢ.NR.90009112679 

Atbrīvošanas aleja 95A, Rēzekne, LV – 4601, 

Tel. 646 22238; 646 22231, Fax. 646 25935, 

e–pasts: info@rezeknesnovads.lv 

Informācija internetā: http://www.rezeknesnovads.lv 

 
 SĒDES PROTOKOLS 

Rēzeknē 
 

2023.gada 12.oktobrī                                                                                                  Nr. 19 
 
Sēdes veids - atklāta 
Sēde sasaukta plkst. 10:35 
Sēde atklāta plkst. 10:37 
 
Sēdi vada: komitejas priekšsēdētāja Inta Brence 
 
Sēdi protokolē: sēžu sekretārs - protokolists Natālija Zvīdriņa 
 
Sēdē piedalās: 

 komitejas locekļi: Deputāts Gunārs Smeilis, Deputāts Felicija Leščinska, Deputāts 
Vasīlijs Arbidāns, Deputāts Jānis Freibergs, Deputāts Vilis Deksnis, Deputāts Rita 
Tērauda, 

 deputāti: Domes priekšsēdētājs Monvīds Švarcs, Domes priekšsēdētāja vietniece Ērika 
Teirumnieka, Deputāts Aivars Buharins, Deputāts Georgijs Jevsikovs (no plkst.10:45 
līdz plkst.11:26), Deputāts Aija Kiserovska, Deputāts Staņislavs Šķesters (no 
plkst.10:37 līdz plkst.10:47 un no plkst.10:56 līdz plkst.11:26), Deputāts Guntra 
Kuzmina-Jukna, Deputāts Guntis Rasims (no plkst.10:46 līdz plkst.11:26), Deputāts 
Guna Zenčenko (no plkst.10:46 līdz plkst.11:26), Deputāts Zigfrīds Lukaševičs. 

 
Nepiedalās: 

 Deputāts Guna Popova – personīgi iemesli. 
 
Darba kārtībā: 
 

1. Par Rēzeknes novada pašvaldības 2023. gada 19. oktobra saistošo noteikumu Nr.13 
„Grozījumi Rēzeknes novada pašvaldības 2023.gada 6.aprīļa saistošajos noteikumos Nr.2 
„Par Rēzeknes novada pašvaldības budžetu 2023.gadam”” izdošanu. 

2. Par dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu D.T. Mākoņkalna pagastā. 

3. Par dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu E.-A.S. Nautrēnu pagastā. 

4. Par īrētās dzīvojamās telpas apmaiņu pret citu īrējamu dzīvojamo telpu J.B. Viļānos. 

5. Par sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.J. Stružānu pagastā. 

6. Par sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.V. Viļānos. 

7. Pārskats par pašvaldības palīdzību dzīvokļa jautājuma risināšanā un dzīvokļu īri par 
2023.gada 3.ceturksni. 

1.§ 
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Par Rēzeknes novada pašvaldības 2023. gada 19. oktobra saistošo noteikumu Nr.13 
„Grozījumi Rēzeknes novada pašvaldības 2023.gada 6.aprīļa saistošajos noteikumos 

Nr.2 „Par Rēzeknes novada pašvaldības budžetu 2023.gadam”” izdošanu 
Ziņo Austris Seržants: Lūdzu virzīt sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes 

sēdē par Rēzeknes novada pašvaldības 2023. gada 19. oktobra saistošo 
noteikumu Nr.13 „Grozījumi Rēzeknes novada pašvaldības 2023.gada 
6.aprīļa saistošajos noteikumos Nr.2 „Par Rēzeknes novada 
pašvaldības budžetu 2023.gadam”” izdošanu. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Vasīlijs Arbidāns, Inta Brence, Vilis Deksnis, Jānis 
Freibergs, Felicija Leščinska, Gunārs Smeilis, Rita Tērauda) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
Rēzeknes novada pašvaldības 2023. gada 19. oktobra 
saistošo noteikumu Nr.13 „Grozījumi Rēzeknes novada 
pašvaldības 2023.gada 6.aprīļa saistošajos noteikumos Nr.2 
„Par Rēzeknes novada pašvaldības budžetu 2023.gadam”” 
izdošanu". 

 
2.§ 

Par dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu D.T. Mākoņkalna pagastā 
Ziņo Silvija Strankale: Izskatot D.T. 2023.gada 25.septembra iesniegumu, lūdzu virzīt 

sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē par 
dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu D.T. Mākoņkalna pagastā 

Izsaka viedokli Rita 
Tērauda: 

Pirms kāda laika tika runāts, ka šiem bērniem dzīvokļa piešķiršanas 
laiks ir ilgs. Vai šis konkrētais bērns ir interesējies par to, ka viņam ir 
jāpiešķir dzīvoklis? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Notiek saziņa ar konkrēto bērnu. Uz doto brīdi bērns atrodas pie 
aizbildņiem un turpina arī iegūt izglītību. Ir uzrakstīts iesniegums, ka 
ir nepieciešama palīdzība dzīvokļu jautājumu risināšanā. 

Izsaka viedokli Rita 
Tērauda: 

Bet numurs reģistrā ir 27. Cik ilgi bērnam būs jāgaida? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Tas nenozīmē, ka viņam būs jānogaida viss periods, jo reģistrā ir bez 
vecāku gādības palikuši bērni, kuri dzīvo kopmītnēs. Viņi ir 
uzrakstījuši iesniegumu, bet dzīvojamā platība viņiem vēl nav 
nepieciešama. Kad šis bērns sasniegs 18.gadu vecumu, viņam tiks 
ierādīta dzīvojamā platība. 

Izsaka viedokli Inta 
Brence: 

Vai Kaunatas apvienības pārvalde, kas ir atbildīga par šo bērnu, ir 
interesējusies? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Kaunatas apvienības pārvaldē pašvaldībai piederīga dzīvojamā fonda, 
ko varētu piedāvāt bez vecāku gādības palikušam bērnam, nav. 
Lielākoties tie ir privatizētie dzīvokļi, bet tiklīdz atbrīvojas dzīvojamā 
platība, kas būtu piemērota bērnam, tā arī tiek piešķirta. Ir gadījumi, 
kad bērnam ir nepieciešams dzīvoklis tiklīdz viņš sasniedz 18.gadu 
vecumu. Pamatā bērni vēl turpina mācības un viņiem arī vēl nav 
resursu. 



3 

Izsaka viedokli Inta 
Brence: 

Kurš tad ir ieinteresēts atbalstīt šos bērnus? Bija runāts, ka būtu vērtīgi 
viņus izmitināt tajā dzīves vietā, no kurienes bērni ir nākuši. Vai 
1.reģistrā ir Kaunatas apvienības cilvēki? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Pašlaik nevarēšu sniegt atbildi. Ir dažādi apstākļi, kāpēc bērns, 
sasniedzot pilngadību, negrib atgriezties tajā pusē, no kuras nācis 
(turpina sniegt atbildi). 

Izsaka viedokli Rita 
Tērauda: 

Ir lūgums, ja paši bāriņtiesas darbinieki neinteresējas, tad Sociālā 
dienesta darbinieki varētu attiecīgajām pašvaldībām paziņot par 
attiecīgajiem bērniem. 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Uz doto brīdi ir 44 ārpus ģimenes aprūpes bērni, kas nav institūcijā. 
Kontakts ar šiem bērniem notiek. Ir jāskatās, kādas būs viņu vēlmes 
pēc pilngadības sasniegšanas. Neviens bērns, kas ir bez vecāku gādības 
palicis bērns, bez jumta virs galvas nav atstāts. Tiek sekots, lai laicīgi 
būtu uzrakstīti iesniegumi (turpina sniegt informāciju). 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Tas ir mūsu novada cilvēks? Ja persona pārceļas dzīvot citur, kāpēc 
Rēzeknes novadam ir jārūpējas par šo personu, ja viņa ir deklarēta 
citur? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Tas ir Rēzeknes novada bērns jebkurā gadījumā, jo lēmumu par vecāku 
aizgādības tiesību pārtraukšanu ir pieņēmusi Rēzeknes novada 
bāriņtiesa. Bāriņtiesa meklē audžu ģimeni vai aizbildni, neatkarīgi no 
tā, kāda ir aizbildņa vai audžu ģimenes deklarētā dzīves vieta. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Kurai pašvaldībai ir jānodrošina šīs tiesības? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Rēzeknes novada pašvaldībai. 

Izsaka viedokli 
Staņislavs Šķesters: 

Tad dzīvokli var piešķirt jebkuras apvienības teritorijā? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Jā. 

Izsaka viedokli Inta 
Brence: 

Visiem reģistriem, kas ir palīdzība dzīvokļu jautājumu risināšanā, ir 
pieaugoša dinamika. Tomēr reāli, kā palīdzību, esam izīrējuši tikai 3 
dzīvokļus. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Tika jau runāts, ka ir jāgaida nevis klienta iesniegums, bet laicīgi 
jāreaģē uz paredzamām lietām. Tas nozīmē, ka divus gadus pirms 
pilngadības sasniegšanas, ir jāsāk sarunas ar attiecīgo bērnu un viņa 
aizbildni, lai saprastu tālāko virzību. Lai sasniedzot pilngadību, 
bērnam varētu ierādīt atbilstošu, jau izremontētu dzīvojamo platību. 
Patreiz šī jautājuma risināšanā esam atgriezušies sākumpunktā. Cik 
šobrīd pēc datiem ir bērnu, kuriem pilngadība iestājas šogad, 
nākamgad un aiznākamgad? Cik ir preventīvi veikta komunikācija ar 
šiem bērniem un viņu aizbildņiem? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Uz doto brīdi ārpus ģimenes aprūpē ir 44 bērni. Ar visiem bērniem ir 
veiktas pārrunas par dzīves vietas jautājumu. Arī ar šo bērnu ir runāts, 
bet viņam pēc pilngadības sasniegšanas dzīvoklis vēl nav vajadzīgs, jo 
viņš turpina mācības. Neredzu pamata uztraukumam. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Kad bija diskusijas par sadarbību starp Sociālo dienestu, bāriņtiesu un 
policiju, tika noteikts, ka visam ir jābūt fiksētam protokolā, kā 
pierādījumu bāze. 
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Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Protokoli tiek sastādīti. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Tad lūgums pēc komiteju sēdēm atnest šos fiksēto sarunu protokolus. 
Ir svarīga institucionālā atmiņa. 

Izsaka viedokli Inta 
Brence: 

Ja ir runāts ar visiem klientiem, varbūt tad tiešām nav pamata 
satraukumam? 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Cik fiziski dzīvokļu būs nepieciešams 2024.gadā šai mērķgrupai? 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Runājot, vai ir pamats satraukumam, jāsaka, ka ir. Jo dzīvokļu, ko 
piedāvāt, nav. Pēdējā braucienā uz Pušu tika konstatēts, ka tie ir tikai 
2 dzīvokļi. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Ir periods, lai visus dzīvokļus, kas ir neatbilstoši, veicot remontu, 
sakārtot līdz attiecīgajam līmenim. Tas prasīs periodu, gan budžeta 
plānošanu, gan darbu veikšanu. Kur ir sniegta informācija 
izpilddirektoram, man, kā vadītājam, attiecīgajai pārvaldei, ka 
attiecīgajā periodā bārenim būs nepieciešams dzīvoklis? Pagājušajā 
nedēļā tika pieņemts lēmums par dzīvokļu privatizāciju Pušā. Varbūt 
tas nebija jānodod izsolē, bet jāizremontē un jāatdod bārenim? Tas ir 
Sociālā dienesta darbs! 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Dzīvokļu jautājums nav Sociālā dienesta kompetences jautājums. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Runa iet par pieprasījuma veidošanu. Un šodien pēc komitejas sēdēm 
gaidu visu informāciju. Kā Sociālais dienests sadarbojas ar cilvēkiem, 
kas ir atbildīgi par dzīvokļu jautājumu? Vai izpilddirektoram ir 
saraksts par nepieciešamo dzīvokļu skaitu? 

Izsaka viedokli Jānis 
Troška: 

Šos jautājumus kūrē Andris Stafeckis. 

Izsaka viedokli Andris 
Stafeckis: 

Precīzas informācijas par nepieciešamo dzīvokļu skaitu nav, bet ir 
uzsākts darbs pie dažu dzīvokļu sakārtošanas. 

Izsaka viedokli 
Monvīds Švarcs: 

Cik dzīvokļu bērniem bāreņiem ir jāsagatavo 2024.gadam? 

Izsaka viedokli Andris 
Stafeckis: 

Precīzas informācijas nav. 

Izsaka viedokli Silvija 
Strankale: 

Informācija atkārtoti tiks nosūtīta. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Vasīlijs Arbidāns, Inta Brence, Vilis Deksnis, Jānis 
Freibergs, Felicija Leščinska, Gunārs Smeilis, Rita Tērauda) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu D.T. Mākoņkalna 
pagastā". 

 
3.§ 

Par dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu E.-A.S. Nautrēnu pagastā 
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Izsaka priekšlikumu 
Silvija Strankale: 

Izskatot E.-A.S. 2023.gada 22.augusta iesniegumu, lūdzu virzīt 
sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē par 
dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu E.-A.S. Nautrēnu pagastā. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Vasīlijs Arbidāns, Inta Brence, Vilis Deksnis, Jānis 
Freibergs, Felicija Leščinska, Gunārs Smeilis, Rita Tērauda) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
dzīvojamās telpas īres tiesību atzīšanu E.-A.S. Nautrēnu 
pagastā". 

 
4.§ 

Par īrētās dzīvojamās telpas apmaiņu pret citu īrējamu dzīvojamo telpu J.B. Viļānos 
Ziņo Silvija Strankale: Izskatot J.B. 2023.gada 2.oktobra iesniegumu, lūdzu virzīt sagatavoto 

lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē par īrētās dzīvojamās 
telpas apmaiņu pret citu īrējamu dzīvojamo telpu J.B. Viļānos. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Vasīlijs Arbidāns, Inta Brence, Vilis Deksnis, Jānis 
Freibergs, Felicija Leščinska, Gunārs Smeilis, Rita Tērauda) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
īrētās dzīvojamās telpas apmaiņu pret citu īrējamu 
dzīvojamo telpu J.B. Viļānos". 

 
5.§ 

Par sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.J. Stružānu pagastā 
Ziņo Silvija Strankale: Izskatot P.J. 2023.gada 27.septembra iesniegumu, lūdzu virzīt 

sagatavoto lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē par 
sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.J. Stružānu pagastā. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Vasīlijs Arbidāns, Inta Brence, Vilis Deksnis, Jānis 
Freibergs, Felicija Leščinska, Gunārs Smeilis, Rita Tērauda) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.J. Stružānu 
pagastā". 
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6.§ 
Par sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.V. Viļānos 

Ziņo Silvija Strankale: Izskatot P.V. 2023.gada 3.oktobra iesniegumu, lūdzu virzīt sagatavoto 
lēmuma projektu izskatīšanai kārtējā domes sēdē par sociālā dzīvokļa 
īres līguma atjaunošanu P.V. Viļānos. 

Par lēmumu balso: "par"  - 
7 (Vasīlijs Arbidāns, Inta Brence, Vilis Deksnis, Jānis 
Freibergs, Felicija Leščinska, Gunārs Smeilis, Rita Tērauda) 

"pret" - nav 

"atturas" - nav 

"nepiedalās" - nav 

Nolemj: 
Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 
sociālā dzīvokļa īres līguma atjaunošanu P.V. Viļānos". 

 
7.§ 

Pārskats par pašvaldības palīdzību dzīvokļa jautājuma risināšanā un dzīvokļu īri par 
2023.gada 3.ceturksni 

Izskatīts:  

Pārskats par pašvaldības palīdzību dzīvokļa jautājuma risināšanā un dzīvokļu īri par 
2023.gada 3.ceturksni. 

 
 
Sēde slēgta plkst. 11:26 
 
Sēdes vadītāja, komitejas priekšsēdētāja:        Inta Brence 

 
 
 
 
Protokoliste:          Natālija Zvīdriņa 
 


